
Ældrerådet 
Sorø kommune

Referat fra   Ældrerådsmøde den 1. 6.  2022, kl. 13.00
Kaarsbergcentret,  Absalonstuen

Medlemmer: Karin Christensen, Vagn Egekjær, Flemming Greve, Jørgen List Kristensen, 
Marianne Krüth, Egon Madsen, Zenia Nielsen, Ida Laustsen, Inge Mortensen.

Fraværende: Annette Homilius
Referat nr. 6
Referent: Inge Mortensen

Sagsfremstilling Behandling/ beslutning

66:Orientering fra Ældreområdet, ved
     Annette Homilius og Pia Nyborg
     kl. 13.00 -13.30

Afbud fra Annette Homilius. Pia Nyborg 
orienterede om nuværende besparelser på 
ældreområdet bla. Samværsprojektet, 
nattevagtsordningen på  Lynge 
plejecenter,.
Medarbejdere som er på deltid har fået 
tilbud om at gå op i tid., men der er ikke 
mange der ønsker det.
Holbergcentret: beboere ønsker 
information om konsekvens af besparelser,
hvilket P.N. lovede at tage hånd om . Det 
vigtigste på på nuværende tidspunkt er 
ledelsen på Holbergcentret som har 1. 
prioritet.
Der er igangsat plan for ældrebolig 
kapacitetsanalyse (se referat fra 
socialudvalget den 2.5.22

67:Ordstyrer Flemming Greve

68:Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt

69:Underskrive referat fra den 4. maj .22 Referat underskrevet.

70:Nyt fra formanden Formanden orienterede fra borgermøde 
om fremtidens ældrepleje.
En positiv oplevelse,  

71:Nyt fra medlemmerne Alle som deltog i mødet om fremtidens 
ældrepleje mandag ,havde en positiv 



oplevelse.
Karin orienterede om problemstillingerne 
på Holbergcentret.
Marianne og Vagn 
har været på besøg på Mølleparken og har 
fået en god introduktion. Deltog i Åbent 
hus arr. Har lavet besøgsaftaler med 
lederen
Jørgen har lavet aftaler med røde 
kors hjemmet
Egon: besøg på plejecentre og 
hjemmeplejegrupper planlægges til efter 
sommerferien.
Zenia: Centerbestyrelsen på 
Kaarsbergcentret
 har fået ny formand Ole Rasmussen.
Der ønskes hjælp til hovedrengøring 
lørdag den 6.8.22. kl. 9.00

72:Økonomi Vedlægges som bilag
Der er rykket for I-Pad til vore nye 
medlemmer.

73:Forslag til indhold i den kommende 
     nye
     love om sundhed og ældre.
      

Ønsker:
Samme medarbejder daglig til den enkelte 
borger.
Fagligt uddannede medarbejdere til 
kerneopgaver
kvalitet i arbejdet
medarbejderen har medbestemmelse
mindre dokumentation
Der blev givet mange input på mødet om 
fremtidens ældrepleje.
Vi kan selv fremsende yderligere ønsker til
mail: tidtilomsorg@sm.dk

74:Orientering fra udflugtsgruppen.          
     Hvem deltager på udflugtdagene
     Udlevering af billetter 

Følgende deltager:
27.6: Vagn Ruds-Vedby
         Inge, Marianne Borgerhuset 
         Zenia Stenlille

28.6: Som ovenfor- Marianne

4.7  : Ida Busterminalen Sorø



         Jørgen Frederiksberg brugs
         Egon Fjenneslev
         Flemming Pedersborg

5.7. : Ida Busterminalen
         Jørgen Frederiksberg brugs
         Egon Fjenneslev
         Inge Pedersborg
Egon deltager i alle dagene.
Der sendes invitation til borgmester og 
socialudvalgsformand.
 

75:Temadag den 17. 8. 22
     Planlægning af indhold.
 

Temadag  afholdes i kulturhuset i Stenlille 
den 17.8 kl. 14.00 til kl. 16.00
Borgerrådgiveren inviteres , samt Lars 
Schmidt
Der serveres øl, vin og vand (ansvarlig 
Inge)
Egon laver annonce til avisen.

76:Temadag 1. 10. 22
     Planlægning af indhold

Temadag på Kaarsbergcentret kl. 14 -16
Karin kontakter Magnus Hø alternativ 
Jeppe Kofoed.
Kontakter den nye madleverandør med 
henblik på evt. smagsprøver derfra.

77:Budgetønsker 2023
     Kan vi værdisætte ønskerne.?

 Egon undersøger nærmere. Fremsender 
vores budgetønsker 1.6.22 til 
forvaltningen.

78:Tirsdagstræf på Sorø bibliotek.
     Skal det genetableres?

Undersøges nærmere.
Jørgen deltager i det næste tirsdagstræf i 
Dianalund.

79:Punkter til næste møde Evaluering af Ældreudflugten
Punkter til mødet i august.
Afbud fra Marianne og Karin.

80:Evt.




